
Hind 7.50 / ¤ 0.48

Hispaania tantsija ja 
tantsuõpetaja Gael 
Combarros Hermani 
latiinotantsu ringreis 
Lõuna-Eestis tõi ladi-
na-ameerika rütmid 
ka Elvasse, lasteaed 
Murumuna saali.

Milvi Kapaun

Barcelonast pärit salsa-
tantsija Gael Combarros 
Hermani kutsus Eestis-
se oma tantsuoskusi jaga-
ma ettevõte Dance&Travel. 
Tantsustuudio looja Siivi Jõ-
gi latiinotantsuhuvi on vii-
nud ta mitmel korral His-
paaniasse tantsutreeningu-
tele, kus tuli idee kutsuda 
lõunamaise temperamendi-
ga tantsuõpetaja ka eestlas-
tele ladina tantse tutvusta-
ma. Salsa, bachata ja cha-
cha-cha tantsude asjatund-
ja Gael Herman esineb His-
paanias ka erinavatel tant-
susõudel ja -võistlustel tant-
sutruppides ning üksikpaa-
rina koos tantsupartner 
Francesca Romaniga. Lisaks 
tantsude õpetamisele an-
nab ta keeltekoolis inglise, 
hispaania ja katalaani kee-
le tunde.

Tartus, Põlvas ja Elvas 
toimunud workshoppidel 
õpetas hispaanlane salsa, 
bachata ja cha-cha-cha põ-
hisamme nii algajatele kui 
edasijõudnutele.

24. septembri õhtusel 
tantsutreeningul Murumu-
na saalis oli huvilisi paar-
kümmend, suurem osa alga-
jad. Tantsupõrandal oli la-
tiinorütmides samme sead-
mas ka viis meeshinge.

Gael Herman avas tant-
sutunni eestikeelse tervi-
tusega ja teenis tulise ap-
lausi. Treeningule lisas lõu-
namaist meeleolu ka tant-
suõpetaja hispaaniakeel-
ne (uno-dos-tres-quatro-
cinco-seis) juhendamine 
ning tantsijate kiitmine Muy 
bien! (väga hea!), Perfecto!. 

Nii said terasemad lisaks 
tantsusammudele selgeks 
ka mõne hispaaniakeelse 
sõna.

Et tuim põhjamaine keha 
tempokates rütmides pea-
laest jalatallani kirglikult 
liikuma panna, tehti enne 
tantsima asumist üheskoos 
põhjalik soojendus. Kõik 
püüdsid hoolikalt koos ju-
hendajaga samme seada. 
Pilk tantsuõpetaja jalgade-
le naelutatud, kippusid nii 
mõnelgi esmakordselt tant-
sutundi sattunul käed-ja-
lad hoopis omatahtsi käi-
ma, pingutus pigistas otsa 
ette higipisara ning välistas 
rõõmsamad emotsioonid.

“Ärge unustage naera-
tust! Naeratus on tähtis osa 
tantsust!” pani Gael Her-
man iga natukese aja tagant 
saali naeratustest särama. 
“Ka siis, kui sammud per-
fektselt välja ei tule, naera-
tage!”

Koos Siivi Jõgiga de-
monstreeris Gael Herman 
ka tantsude paarisesitust, 
mis on Hispaanias väga po-
pulaarne ja milles korralda-
takse võistlusi nii truppidele 
kui üksikpaaridele.

Üks populaarsemaid la-
dina päritolu seltskonna-
tantse on salsa, mille palju-
dest erinevatest stiilidest on 
Herman spetsialiseerunud 
Los Angelese (LA) ja Puerto 
Rico salsale. Poolteist tundi 

täis romantikat ja liikumist 
päikeselise muusika saatel 
möödusid märkamatult ja 
tantsuõpetaja oli elvalaste-
ga rahul.

“Olen meeldivalt ülla-
tunud. Inimesed reageeri-
sid väga hästi ja tulid sam-
mudega kohe kaasa,” rääkis 
Gael Herman. “Enamusele 
oli esimene kord salsat õp-
pida, kuid nägin, et sammu-
dega saadi hästi hakkama. 
Kui on hea muusika, siis po-
legi rohkem vaja, sammud 
tulevad iseenesest. Tunni 
algul on eestlased küll kin-
nised ja tõsised, aga kui ela-
vad sellesse sisse, on väga 
avatud ja mõnusad.”

Elva tantsutundi oli paar 
tantsuhuvilist sõitnud ka 
Võrust. Endi sõnul tulid nad 
siia kinnistama Põlvas toi-
munud workshopil omanda-
tut. Omanäolise tantsuõh-
tuga jäid kõik rahule, tant-
simist võeti mõnuga.

“Eks trennis tõmbas osa-
lema ikka välismaine tant-
suõpetaja. Ei juhtu ju iga 
päev, et selline võimalus 
koju kätte tuuakse,” ütles 
Heliise Ritso. “Midagi kee-
rulist siin polnud. Tantsi-
mist peaks ikka mõnuga 
võtma ja kui ei liigu nii, na-
gu kõrvaltantsijad, siis see 
ei tähenda, et ma ei oska. 
Tantsimine on loominguline 
tegevus ja oleks üsna kum-
maline, kui kõik inimesed 

end täpselt ühtviisi liigutak-
sid. Veel lõbusam oleks ol-
nud tantsida koos partneri-
ga, aga kahjuks on mehi vä-
ga raske sellistele treenin-
gutele meelitada.”

Tantsutunnile järgnes jä-
relpidu pubis Vapper Mä-
ger, kus omandatud tantsu-
oskused ka rakendust leid-
sid. Tantsuõpetaja korral-
das koos Tartu keeltekooli-
des töötavate hispaanlastest 
õpetajatega hispaania kee-
le lühikursuse. Kuumade la-
tiinorütmide saatel õpetas 
Gael Herman lõbusat selts-
konnatantsu rueda ja tant-
sitas rahvast kella poole ka-
heni öösel.

“Tuur võttis paraja an-
nuse energiat, samas an-
dis vastu kuhjaga fantasti-
lisi ja positiivseid emotsioo-
ne,” oli Siivi Jõgi ettevõtmi-
sega rahul. “Üllatavalt palju 
oli osalejaid, võeti hästi vas-
tu. Tagasiside oli positiivne 
ja innustav.”

Tantsutöötubades osa-
lenute vahel loosis ette-
võte Dance&Travel välja 
kaks kinkekaarti järgmise-
le workshopile hinnaga 150 
krooni, kaks firma logoga T-
särki ning kolm sussikotti. 
Fotosid tantsutreeningutel 
toimunust ning osalenute 
muljeid saab vaadata ja lu-
geda Dance&Travel kodule-
helt www.danceandtravel.
ee.
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Volikogus kedrati 
taas vanu 
probleeme. Lk 2

Elva raudteejaama 
moodne perroon valmib 
aasta lõpuks. Lk 3

Elva eakate 
päevakeskuses

7. oktoobril kell 12 
kohtub raekoja saalis 
eakatega (60+) Elva 
linnapea Reno Laidre.

13. oktoobril on tra-
ditsiooniline Pühajärve 
spaa külastus. Regist-
reerida keskuses isikli-
kult kuu alguses.

15. oktoobril kell 11 
on päevakeskuses eaka-
te tuleohutusalane koo-
litus, mille eesmärk on 
anda 1,5 tunni kestel 
esmased teoreetilised 
ja praktilised teadmi-
sed tuleohutusest. Koo-
litusel osalenud saavad 
tellida eluruumi valda-
ja nõustamise teenust.

Tavapäraselt on teisi-
päeviti kell 10 käsitöö-
ring, kolmapäeviti kella 
12st koroona ja mängud 
ja neljapäeviti kella 10st 
seenior(tooli)tants. 

EPP

Märt Meesak arutleb, 
kas valimiskampaania 
on alanud.  Lk 4

Lõunamaa mees tantsitas 
elvalasi ladina rütmides

Titepidu 
raekojas

28. septembril kut-
suti raekoja saali taas 
Elva linna kõige noo-
remad kodanikud, kes 
sündinud ajavahemikul 
1. maist 31. augustini ja 
nende emad-isad.

Nelja kuu jooksul on 
Elvas sündinud 25 last, 
neist 10 poissi ja 15 tüd-
rukut. Sel suvel sündi-
sid ka kaksikud poiss ja 
tüdruk. Esiklapsi sündis 
12, kolme peresse sün-
dis kolmas ja ühte pe-
resse neljas laps. 27. sep-
tembri seisuga on Elvas 
registreeritud 44 lapse 
sünd.

Linnapea Reno Laidre 
ütles, et tänavune aasta 
sündide poolest ehk Elva 
linnale nii edukas ei ole, 
kui seda oli eelmine, mil 
sündis 81 last, kuid rõõ-
mustab see, et viimas-
tel aastatel on stabiilselt 
sündinud 70-80 last.

27st vastuvõtule kut-
sutud lapse emadest-isa-
dest on ametlikult abi-
elus vaid 10. Mõlemad 
lapsevanemad ja laps on 
registreeritud elukoha-
ga Elvas 11 perel, üle-
jäänud peredest on ühe 
vanema sissekirjutus 
mujal.

Traditsiooniliselt kin-
gitakse uuele ilmakoda-
nikule hõbelusikas, mil-
lele graveeritud nimi ja 
sünnikuupäev. Nüüdsest 
kaunistab lusika saba El-
va linna vapp. Emad ja 
isad jätavad oma allkir-
jad linna auraamatus-
se, oma lapse nime ta-
ha. EPP

Et tantsusammud ja keha kuumade rütmide taktis harmooniliselt liikuma saada, tuli hoolega tantsuõpetajat jälgida. Fotod: Milvi Kapaun

 Siivi Jõgi ja Gael Herman 
tantsuhoos.
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Linnavolikogu näitas 
taas, et teda paelub 
rohkem vestlus linna-
ametnikega, kui päe-
vakorras olevad eel-
nõud, mis ühehääl-
selt ja parandusi te-
gemata vastu võeti.

Sirje Veldi

Enne veel, kui asuti päe-
vakorrapunktide juurde, lu-
ges volikogu aseesimees 
Heiki Hansen ette küm-
ne volikogu liikme allkir-
jaga umbusaldusavaldu-
se sotsiaal- ja tervishoiuko-
misjoni esimehele Peeter 
Laasikule. Põhjuseks komis-
joni tegevuse kallutatus El-
va haigla huvides. Umbusal-
dusavaldust arutatakse vo-
likogu istungil, mis toimub 
juba eeloleval esmaspäeval.

Olukorrast linnas
Linnapea Reno Laidre üt-

les volikogu ees, et Elvas te-
hakse vee- ja kanalisatsioo-
nitrasside rajamisega aja-
lugu. Suurprojekti käigus 
on välja vahetatud ja juur-
de ehitatud kokku 80 kilo-
meetrit uut torustikku, ligi 
80 protsendil linnaelanikest 
on juba täna võimalik ühis-
veevärgi ja -kanalisatsiooni-
süsteemiga liituda.

“Mahlamäe puhul on te-
gemist täiesti uute lepingu-
tega, mistõttu me ei saa rää-
kida enam lepingute paran-
dustest,” ütles Laidre. “Esi-
mese etapi töödega võrrel-
des on kogemusi rohkem nii 
Elva linnal kui Emajõe Vee-
värgil, mistõttu loodan, et 
uued kaevamised tekitavad 
vähem ebamugavusi.”

Linnapea sõnul on ehita-
jaid pannud oluliselt pare-
mini tähtaegadest kinni pi-
dama ka tänavasulgemise 
maks, mida ei nõuta ehita-
jalt, kes tähtaegadest kinni 
peab.

Varahaldus ja veevärk
Opositsioon tundis ela-

vat huvi Elva Varahalduse 
OÜ tegevuse vastu, mille re-
formierakondlasest juhataja 
Heiki Hansen istub voliko-
gu aseesimehe toolil.

Selgus, et küsijad mäle-
tasid kuudetaguseid kok-
kuleppeid väheke teisiti kui 
Heiki Hansen ja Reno Laid-
re.

Ain Pedak mäletas, et 

Varahalduse asutamise ot-
sus võeti vastu eesmärgiga 
muuta selle töö efektiivse-
maks ja hiljem erastada.

“Me ei tea teenuse hindu. 
Meile on küll öeldud, et see 
on kõige odavam, kuid kas 
siis ikka on kõige odavam?” 
küsis Pedak. “Kas on võima-
lik välja tuua, kui palju on 
moodustatud korteriühis-
tuid? Kas ettevõtte erasta-
mise mõte on maha maetud 
ja kas ettevõte toodab kasu-
mit?”

Linnapea kinnitas, et 
linn ettevõtet ei doteeri, ta 
majandab end ise. Linn kui 
äriühingu sajaprotsendili-
ne omanik ei võta ettevõt-
test välja dividende ja ko-
gu raha, mida ettevõte suu-
dab teenuseid ostes säästa, 
suunatakse teenuste aren-
damisse.

Peeter Laasiku arvates 
asutati Elva Varahalduse 
OÜ selleks, et moodustada 
korteriühistuid ja koonda-
da Elva linnavalitsuse kom-
munaalteenuste osutajad ja 
ressursid. Pedak ja Laasik 
tundsid huvi, miks ei võiks 
linn teenida ettevõttelt divi-
dende ja need suunata näi-
teks teede ehitusse. Ka Rein 
Abel leidis, et kasumi teeni-
mine pole häbiasi, vaid näi-
tab ettevõtte tugevust.

“Kui nüüd on võetud ette 
põhimõtteline muudatus, et 
Elva Varahalduse OÜ jääb 
linna omandisse ja täiesti 
avatud turumajanduse sek-
toris konkureerima ja tee-
nuseid osutama, siis on see 
täiesti teine põhimõtteline 
otsus,” ütles Laasik. “Ma ei 
välista üht ega teist otsust, 
mõlemad on absoluutselt 
võimalikud, kuid see peab 
olema selge. Peame plussid 
ja miinused läbi vaidlema 
ja see on minu arusaamist-
mööda meil veel tegemata.”

Laasikut ja Pedakut pa-
handas, et Elva Varahaldu-
se OÜ ei lubanud talvel tul-
la Elvasse teisel teenusepak-
kujal, keda osaühingu juha-
taja olevat nimetanud eba-
usaldusväärseks.

“Mulle on inimesed rää-
kinud, et kui see ettevõ-
te tuli, siis tegi ka Elva Va-
rahalduse OÜ koosolekuid 
korteriühistute moodusta-
miseks ja inimesed tund-
sid tugevat mõjutamist, et 
Tartu firma läheks ära,” üt-
les Laasik. “Ära nüüd hakka 

minult küsima, kes see oli. 
Kui linnas tekib probleeme 
ja inimesed tulevad neist 
rääkima, siis püüame neid 
rahulikult lahendada, mitte 
neid süüdistada. See oleks 
minu mõte.”

Viimane väide pahandas 
Heiki Hansenit, kes kinni-
tas, et pole kunagi väitnud, 
et firma oli ebausaldusväär-
ne, küll aga pidas ta ebaau-
saks võtteid, mida kasuta-
ti. Nimelt pakkus firma kor-
termajade elanike teadma-
tust ära kasutades abi ühis-
tu loomisel ning püüdis ju-
hatusse valida oma firma 
mehed, tagamaks sel moel 
ka samast firmast haldus-
teenuse ostmise. Olenema-
ta sellest, et pakutud teenu-
se hinnad olid Elva Varahal-
duse OÜ hindadest madala-
mad, ei võitnud Tartu hal-
dusfirma siiski elanike usal-
dust. Elvas ei ole sel aastal 
juurde tekkinud ühtegi kor-
teriühistut.

“See jutt, et me mõjuta-
sime või ei lasknud kellel-
gi moodustada korteriühis-
tut või tellida kelleltki tei-
selt teenust, on täiesti va-
le,” kinnitas Hansen. “Ühis-
tu moodustamine on kor-
teriomanike vaba tahe, na-
gu ka valitseja määramine. 
Praegu on üldjuhul korte-
riomanike meelsus selline, 
et nad ei taha millegipärast 
ühistuid moodustada. Seda 
tehakse viimases hädas ja 
peamiselt siis, kui tahetakse 
laenu võtta. Kõige tõhusam 
oleks ühistute moodusta-
mise ergutamiseks see, kui 
varahaldus üldse ära kaoks 
– siis ei jääks neil lihtsalt 

muud üle.”
Pedak jäi siiski endale 

kindlaks ja leidis, et linna 
asutus ei peaks korraldama 
majade hooldamist.

Rein Abelil ajas harja pu-
naseks Elva Postipoisis il-
munud intervjuu Andres 
Aruheinaga.

“Kas nii ongi, et inime-
ne, kes ülesloetud numb-
reid, paragrahve, standar-
deid ja peatükke ei tun-
ne, jääbki lõpuks ise süüdi 
ja oma hädaga üksi?” kü-
sis Abel. “Olen veendunud, 
et 95 protsenti inimestest ei 
tea neid asju.”

“Emajõe Veevärgi vas-
tus on formaaljuriidiliselt 
korrektne, kuid me ei saa 
oma elanikke päris nii ko-
helda,” möönis linnamajan-
dusosakonna juhataja Kalev 
Kepp. “Peame tegema kõik, 
et need kahjud saaksid min-
gilgi määral hüvitatud.”

Ain Pedak tundis huvi, 
kas Elvasse tuleb ka Emajõe 
Veevärgi kohalik brigaad. 
Kalev Kepp kinnitas seda. 
Rein Abel märkis, et AWS 
peaks linnale ikka võla ära 
maksma.

Taas jäätmekäitlusest
Taas keris opositsioon 

üles jäätmekäitluse prob-
leemid. Ain Pedak usub, et 
kui naabrid saavad omava-
hel jagatud ühte konteine-
rit, siis saavad jagatud ka 
hinna. Vedaja seisukohalt 
poleks ju vahet, kas kumb-
ki majaomanik paneb oma-
le eraldi kasti ja maksab 25 
krooni või on üle maja kast, 
mis maksab 50 krooni. “Ma 
ei saa nagu mõttest aru, 

miks ajab täna vedaja sellist 
jäika joont, pigem siis üks 
teeb vabastuse ja järgmine 
naaber omab kasti,” arutles 
Pedak.

Kalev Kepi sõnul on veda-
ja kalkuleerinud kasti tüh-
jendushinna ja võitnud kon-
kursi ning tal on õigus nõu-
da, et linn täidaks seadust.

“Veolia on nõus arutama 
kastide hinna alandamist, 
kuid see tuleks siis teiste ar-
velt, seega ühega toteeritaks 
nagu teist. Minu arvates ei 
oleks õiglane, kui eramaja-
de soodustuse arvelt haka-
takse kortermajadelt kõrge-
mat teenustasu nõudma.”

“Mis alusel neid lepin-
guid tehakse? Minu naab-
rimees kurtis, et tema po-
le Elvasse sisse kirjutatud, 
aga leping on temaga?” kü-
sis Pedak.

“Omanik vastutab kin-
nisvara eest ja on kohusta-
tud liituma,” vastas Kepp. 
“Jäätmeseadusse on tulnud 
üks parandus. Praegu ei 
räägita enam kinnistu oma-
misest, vaid kasutamisest. 
Mida see täpsemalt tähen-
dab, on omaette küsimus.”

Saun või ujula?
Ain Pedakut hämmas-

tas, et Elva saunas pole juba 
aasta aega sooja vee survet 
ja inimesed on sellega juba 
justkui leppinud.

“Kas selle korda tege-
mine on siis nii suur prob-
leem?” küsis Pedak.

“Kõik investeeringud, 
mis on seotud saunaga, sei-
savad tegelikult võimali-
ku ujula ehituse taga,” ütles 
Hansen. “Kui keegi ütleks, 

et lähema viie aasta jook-
sul sinna ujulat ei tule, siis 
need asjad saaksid ka kor-
da. Välja tuleks vahetada 
kogu veesüsteem, mis ei ole 
paari-kolme tuhande krooni 
küsimus. Ma arvan, et ei ole 
väga otstarbekas teha sinna 
nüüd mitmekümnetuhan-
deline investeering kui ke-
vadel otsustatakse hakata 
ujulat ehitama ja see kõik 
kummuli lükatakse.”

Hanseni sõnul on saunal 
palju probleeme, sest üsna 
lõpukorral on ka korsten ja 
keris.

Pedaku pakkumise, et 
ehk oleks linnal otstarbekas 
hoopis mõnd erafirmat, kel-
lel on saun, doteerida, tõr-
jus Elva sauna püsiklient 
Leelo Suidt, et sellist kerist 
nagu Elva saunal, pole ühel-
gi Elva ettevõtjal. Ka Han-
sen arvas, et paljud, kes El-
va saunas käivad, elektrike-
risega sauna ei läheks.

Tõnu Aigro lubas, et 
2013. aastal on Elvas vee-
keskus olemas.

Veiko Haani küsimusele 
Tööstuse 15 ja 15a ühiska-
nalisatsioonist välja jäämise 
kohta vastas Kalev Kepp, et 
need majad on lisatööde ni-
mekirjas ja tehakse kõik, et 
ka need majad uue torusti-
ku saaksid. Kas see juhtub 
veel sellel aastal, pidavat 
Kepi sõnul selguma lähinä-
dalatel.

Vastuvõetud otsuste ja 
määrustega saab tutvuda 
Elva kodulehel www.elva.ee 
või linnavalitsuses kohapeal. 
Volikogu istungi videosalves-
tise leiab volikogu.elva.ee.

Volikogu ketras vanu probleeme

Kolmandat aastat kes-
tev tervisesari “Väge täis” 
ja eelmisel talvel suusata-
jate kasutuses olnud “Ava-
lik treeningpäevik” on ol-
nud Tartumaa Tervisespor-
dikeskuse külastajate hul-
gas populaarsed. Et pakku-
da veelgi enam võimalusi 
ja motivatsiooni inimestele 
oma tervise tugevdamiseks 
lihtsate ja odavate vahendi-
tega, pakume välja uue loo-
duses liikujate programmi.

Põhimõtted on samad, 
mis tervisesarjas: võistlust 
ei toimu; võimeid ei võr-
relda; igaüks valib enda-

le meelepärase liikumisvii-
si või tegevuse, koha ja soo-
ritamise aja; kõik tegevus-
korrad ja tervisele pühen-
datud aeg on võimalik fik-
seerida avalikus treening-
päevikus; kes soovib osale-
da igakuisel auhindade loo-
simisel, saab maksta info-
letti 25 krooni harjutuskor-
ra eest.

Võimalik on valida ja ar-
vestusse lähevad järgmi-
sed tegevused: 1. “Väike-
se väeraja” läbimine jalgsi 
koos voldikule templi kand-
misega; 2. Jooks, kepikõnd, 
jalutamine ja matkamine 

Vitipalu või Tartu Maratoni 
radadel; 3. Jalgrattasõit sa-
madel radadel; 4. Suusata-
mine Tartu Maratoni rajal; 
5. Orienteerumise püsiraja 
läbimine koos ristsõna la-
hendamisega; 6. Maastiku-
vibu raja läbimine koos tu-
lemuskaarti täitmisega; 7. 
Minigolfiraja läbimine koos 
tulemuskaarti täitmisega.

“Väikesele väerajale” 
asudes tuleks eelnevalt 
hankida voldik raudteejaa-
ma Matkakeskusest või Ter-
visespordikeskuse infole-
tist, mille saab raja läbimise 
järel templiga märgistada.

Esmakordselt viburaja-
le mineku eel tuleks allpool 
toodud telefonidel kokku 
leppida aeg instruktori kaa-
samiseks.

Harjutades regulaar-
selt ja enda jaoks optimaal-
se koormusega, saad Väe ja 
Tervise.

Programmi tingimuste ja 
juhendi kohta saab rohkem 
infot Tervisespordikesku-
se kodulehel www.tervise-
sport.ee või telefonidel 745 
6333 ja 5551 2492

Karl Kontor

Tervis looduses liikumisest Lähiajal kavandab Ees-
ti Energia märkimisväär-
selt investeerida Elva lin-
na elektriga varustamisse. 
Parandamist vajavad kit-
saskohad näitas kätte vii-
mase aasta jooksul toimu-
nud paar ulatuslikumat 
elektrikatkestust.

“Hetkel on kinnituse 
saanud Elva elektrisüs-
teemidesse investeerimi-
se summad 4,8 miljonit ja 
see kasvab lähiajal märga-
tavalt,” ütles volikogus lin-
napea Reno Laidre. “Jät-
kub ka tänavavalgustuse 
väljavahetamine.” EPP

Elva saab parema elektri

Volikogu üks ägedamalt sõna võtjaid on Peeter Laasik, kelle tegevus sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni juhina on 
kümne volikogulase arvates umbusaldamist väärt. Foto: Sirje Veldi



2. oktoober 2010 3

Elva gümnaasiumi 
vilistlaskogu koos-
olekul oli arutluse 
all rahaline olukord 
ja lähikuude tegevus-
kava.

Milvi Kapaun

Koosoleku sissejuha-
tuseks tegi Elva gümnaa-
siumi õppealajuhataja Tiit 
Ustav lühiülevaate koo-
li eelmise aasta tulemus-
test ja hetkeseisust. Tore-
daks uudiseks oli, et ala-
nud õppeaastal on taasloo-
misel sõprussidemed Elva 
gümnaasiumi ja Gruusia 

Zestafoni kooli vahel.
Kätlin Kontor rääkis fil-

mi “Hariduse aednikud” 
hetkeseisust. Filmitegemi-
ne edeneb plaanipäraselt, 
viimased kaadrid on üles 
võetud alanud õppeaasta 
esimesel koolipäeval Elvas. 
Novembris on plaanis fil-
mida Elva gümnaasiumis 
koolielu ja teha veel neli in-
tervjuud kooli endiste õpe-
tajatega.

“Et hoida filmimisel jär-
jepidevust, teeme need võt-
ted ära esialgu oma kulu ja 
kirjadega,” rääkis Kätlin 
Kontor.

Suurem mure on Elva 

kooli ajalugu käsitleva raa-
matu koostamisega, kus 
esialgsete plaanide aruta-
misest kaugemale pole jõu-
tud.

Kooli 100. aastapäeva 
ettevõtmiste toetuseks on 
MTÜ Elva Kooli Vilistla-
sed arvele laekunud 4185 
krooni.

“Kooli ja linna toetuse-
le käesoleval eelarveaas-
tal loota ei saa, kuna tule-
mas on Tartu maantee õp-
pehoone kapitaalremont,” 
rääkis Ustav. “Et planeeri-
tud tegevusi ellu viia, pea-
me aktiivsemalt pöördu-
ma vilistlaste ja sponsorite 

poole, sest juubelini on jää-
nud ainult kolm aastat.”

Vilistlaskogu saadab 
lendude esindajatele pöör-
dumiskirja palvega orga-
niseerida raha kogumist. 
Toekamaid toetusi ooda-
takse firmajuhtidest vilist-
lastelt.

Kooli juubeliürituse lä-
biviimist saab toetada, te-
hes ülekande MTÜ El-
va Kooli Vilistlased arvele 
221046484087 Swedbank.

Vilistlaskogu järgmine 
koosolek toimub 13. no-
vembril, Elva gümnaasiu-
mi 97. sünnipäeval.

MIS JUHTUS

UUDISED

Vilistlaskogu pidas nõu

Elvas
26.09 kell 12.38 süt-

tis Oja tänava elumajas 
pesumasin. Pärast masi-
na vooluvõrgust väljalüli-
tamist kustus põleng ise. 
Päästjad aitasid rikkis pe-
sumasina õue viia.

Ööl vastu 26.09 sai po-
litsei teate, et Säästumar-
keti aken on lõhutud ja 
poodi sisse murtud ning 
alkoholi varastatud. Vaid 
mõned päevad hiljem, 
ööl vastu 28.09, kui ak-
naklaas oli värskelt välja 
vahetatud, purustati see 
uuesti ja näpati poeriiu-
litelt taaskord alkoholi. 
Mõlema juhtumi uurimi-
seks on alustatud krimi-
naalmenetlust.

Politsei palub kõigil, 
kellel on informatsiooni 
juhtunu kohta, anda sel-

lest teada politsei telefo-
nil 745 3583 või 110. Va-
jadusel tagatakse info 
edastaja anonüümsus.

27.09 lõhuti Elva raud-
teejaama aknad.

Ööl vastu 28.09 on 
sisse murtud kaupluses-
se “Triinu riided”. Kahju 
kokku 8600 krooni.

Rõngu vallas
26.09 läks Rõngu val-

las maratoniraja juu-
res kaduma naisteratas 
SCOTT (kirsipunane).

Konguta vallas
Ajavahemikul 23.-

24.09 on sisse murtud 
Karijärve külas asuvasse 
kartulihoidlasse, varas-
tatud diiselsoojapuhur, 
üherattaline aiakäru, ai-
dakaal ja 8 kotti kartulit.

Juba paari aasta pä-
rast sõidavad Ees-
timaal uued Šveit-
si firma Stadler rei-
sirongid. Selleks 
ajaks ehitatakse üle 
Eesti 96 euronõue-
tele vastavat ron-
gioote platvormi. 
Moodsat platvormi 
ehitatakse ka Elvas. 
Mis ja kuidas, päri-
sime Eesti Raudtee 
avalike suhete juhilt 
Urmas Glaselt.

Sirje Veldi

Mis ajast ehitus al-
gas, kes ehitab, mida 
täpsemalt tehakse ja 
millal ehitus valmis 
saab?

Ehitus algas 2010 mais 
ja lõpeb käesoleva aasta 
31. detsembriks. Ehitab 
Viater Ehitus AS ja ehita-
takse teedevahelist reisija-
te ooteplatvormi.

Kui palju see maks-
ma läheb? Kes rahas-
tab?

Maksab pisut üle 1,9 
miljoni krooni, lisandub 
käibemaks. Rahastatak-
se TEN-T fondist ja mak-
simaalseks toetuse mää-
raks on 27% abikõlblikest 
kuludest.

Kas tegemist on 
suurema projekti ühe 
osaga?

Just, see on osa projek-
tist, mille raames ehitati 
raudtee ja platvormid lii-
nil Tartu-Valga.

Kui palju selliseid 
perroone Eestimaale 
tuleb?

Üle Eesti kokku 96.
Kas kõik on sama-

suguse kujundusega?
Jah. Autor on Ra 

Luhse.
Kas on tegemist et-

tevalmistusega uute 
rongide tulekuks?

Jah, selleks hetkeks, 
kui Eestisse saabub uus 
reisijateveo veerem, on 
kogu Eesti Raudtee infra-
struktuuril võimalik ron-
gidel arendada tippkii-
rust kuni 120 km/h ning 
umbes 93% ehitame uued 
platvormid, mis vastavad 
uute rongide teenindami-
seks nõutud standardite-
le.

Rööbastee seisukorda 
on vaja parendada kogu 
raudteeliikluse huvides.

Elvalaste arva-
tes võeti seoses sel-
le ehitusega maha lii-
ga palju puid. Kuipal-
ju siis puid maha võe-
ti ja miks?

Paljud puud olid kaldu 
raudtee poole ja ohtlikud. 
Kui me ei oleks seda tei-
nud, siis viimase tormiga 
oleks arvatavasti paljud 
puud olnud raudteel.

Elvas ehitatakse uut perrooni

Vilistlaskogu liikmed Tiit Ustav (vasakult), Toomas Lainoja, Toomas Järveoja, Kätlin Kontor ja Merike Toomas aru-
tasid kooli juubeliks kavandatud ettevõtmiste rahastamise võimalusi. Foto: Milvi Kapaun

25. septembril Elva lin-
nastaadionil toimunud El-
va lahtistel meistrivõistlus-
tel kergejõustikus oli osale-
jaid Elvast, Rannust, Rõn-
gust ja Tartust. Osavõtu-
rohkemad olid neljateist-
kümne võistlejaga 2001. 
aastal ja hiljem sündinud 
poiste E vanuseklass ja kol-
meteistkümne osalejaga 
tüdrukute D klass. Suurem 
osa võistlejatest olid õpila-
sed, rohkearvuline oli Ran-
nu keskkooli osavõtt. Kui C 
vanuseklassis oli osalejaid 
veel kümmekond, siis B ja 
A tüdrukute vanusegrupis 
oli võistlejaid kokku vaid 
kolm. Väga tagasihoidlik 

oli võistlejate arv naiste (2) 
ja meeste (4) vanusegrupis. 
Naisveteranidest oli ainsa-
na võistlemas veteranide 
Euroopa meister kettahei-
tes Mare Külv, meesvetera-
nidest Kalle Kukk ja Eerik 
Tamm. Alates noorimatest 
võistlejatest said rohkem 
kui ühe medali kaela Kadi-
Liis Hansen, Oliver Kruu-
se, Laura-Laurelia Põlgast, 
Andri Luik, Karina Kõnd, 
Alari Pennar, Maris Tuvi-
kene, Heiros-Jaanus Sini-
mäe, Liis Reitsnik, Ergo 
Tamm ja Jaanus Sõrra. Tu-
lemused Elva kodulehel 
www.elva.ee. 

EPP

C vanuseklassis kahel alal Elva linna meistriks tulnud 
Alari Pennar hüppas kaugust 5.02 ja jooksis 60 meetrit 
7,7. Foto: Milvi Kapaun

Elva 
meistrivõistlused 
kergejõustikus

26. septembril Lääne-
Virumaal sõidetud Honda 
Racing Noorteralli teisel 
etapil, Rakvere rallil said 
Karl Kruuda – Martin Jär-
veoja (Honda Civic Type-R 
R3) kolmanda koha. Kao-
tus esikoha võitnud Siim 

Plangi – Marek Sarapuu-
le (Honda Civic Type-R) 
oli 41 sekundit. Teisele ko-
hale sõitnud Martin Kan-
gur – Silver Kütt (Honda 
Civic Type-R R3) kaotasid 
võitjale 8,9 sekundit. Na-
pilt, 0,4 sekundiga jäi pje-

destaalikohast ilma ralli-
paar Sander Pärn – Ken 
Järveoja (Renault Clio R3). 
Kolmandale kohale ägeda 
duelli pidanud Kruuda ja 
Pärna mõõduvõtus sai ot-
sustavaks viimane kiirus-
katse Kehala paarisringil, 

kus Karl Kruuda – Martin 
Järveoja olid üle kolme se-
kundi konkurentidest kii-
remad.

Noorteralli meistri-
võistluste kolmas, viima-
ne etapp sõidetakse 30.-31. 
oktoobril Haapsalus. EPP

Kruuda-Järveoja noorterallil kolmandad
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Meedias vaieldak-
se juba mitu nädalat, 
kas valimiskampaa-
nia käib või mitte.

Märt Meesak,  
Konguta vallavolikogu liige, 
(IRL)

Ette heidetakse just ne-
gatiivsena kampaania liig-
varast esitust kui ka tee-
made valikut. Ära on unus-
tatud aga olulisem, et po-
liitilises valitsemises käib 
kampaania ju tegelikult 
kogu aeg, mitte ainult en-
ne valimisi. Enne valimisi 
antud lubadused ja tegevu-
sed on populistlikud – ela-
nikud ootavad tegevust ja 
otsuseid ka valimiste vahe-
lisel perioodil. Täna on va-
limisteni jäänud pea pool 
aastat.

Antud teemal ei saa mit-
te jätta puudutamata asja-
olu, et valimisaastate vä-
hendamine, nagu on seda 
tänane peaministri partei 
soovinud, ei ole kindlasti 
mitte hea lahendus. Nii on 
oht näha võimu teostajate 
tegevust veelgi väiksema 
intervalliga, kui seda tä-
na tehakse. Lubada kokku 
pudrumäed iga kahe aas-
ta tagant ja vahepeal tege-
vusetult valitseda ei ole de-
mokraatlikule valitsemis-
korrale sobilik. Päris palju 
on sellist tegevust näha ko-
halikul tasandil. Väikestes 
omavalitsustes on pikaaeg-
sed võimu teostajad just 
täpselt nii käitunud. Veelgi 
kurvem, kui pikaaegne val-
lajuht on kaotanud valimis-
tega oma koha. Tüüpiliselt 
unustatakse antud valla 
heaolu ja areng ning priori-
teediks saab uute valitseja-
te vastu suunatud igakülg-
ne negatiivne kampaania. 
Kõigi ühine eesmärk peaks 
ju olema omavalitsuse hea 
käekäik. Riigi tasandil tä-
hendaks valimisaastate vä-
hendamine aga sama. Nii 
riik kui omavalitsus pea-
vad olema pidevalt tegusad 
ja arenguvõimelised, mitte 
ainult valimisaastatel.

Pidev probleem on ol-
nud aruka valimisõigusliku 
elaniku passiivne suhtumi-
ne valimistesse. Nii saavad 
populistlikud parteid ja 
kandidaadid odavate mõju-
tusvahenditega omad hää-
led valijatelt kätte, aruka 
valija hääl jääb aga passiiv-
suse tõttu andmata. Nii on-
gi Eestis juba pikemat ae-
ga olnud valimistulemus-
te esirinnas kaks suure-
mat populistlikku erakon-

da. Kampaaniat tehes veel 
vastandumisega õli tulle 
valades ja teiste erakonda-
de pealt sellega tähelepa-
nu ära juhtides, on valija-
te hääled jaotatud. Mõtle-
va ja aruka inimese hääl 
sealt kahjuks kuigi kaugele 
ei kosta. Kaotab aga kogu 
ühiskond. Kindlasti on just 
see tulevaste valimiste olu-
line aruteluteema.

Töötus on Eestis täna 
tõsine probleem. Kõigile on 
teada, et leiva toob lauale 
töökoht ja saadav palk, pal-
judel ka eraettevõtlus ning 
selle kaudu saadav tulu. Tä-
na üritatakse riigi tasandil  
poliitikute poolt töötajat ja 
tööandjat vastandada. See 
on eriti tobe olukorras, kus 
mõlemad osapooled sõltu-
vad üksteisest. Kindlasti 
ei too uusi töökohti juurde 
tööandjatele peale surutud 
uued maksud või töötajate-
le peale surutud uued ko-
hustused ja halvemad tin-
gimused. Igaüks meist on 
valinud elukutse või en-
da tee, kuidas leib lauale 
tuua. Hästi toimivaks ühis-
konnaks on vaja nii tööta-
jat kui tööandjat ja kõik üh-
tede liistudega tegeleda ei 
saakski. Nii läheks ühis-
kond ju kreeni.

Uued töökohad tekivad 
läbi reaalsete investeerin-
gute või ettevõtluskeskkon-
na paranemise. See võib 
tähendada nii hinnatõusu, 
kui uusi töökohti. Rääki-
da hinnatõusust ainult läbi 
EURO tuleku on läbinäh-
tavalt populistlik. Hinnad 

on tõusnud Eestis pidevalt 
ning tõusevad veelgi, ole-
nemata sellest, kas meil on 
käibel EURO või kroon. Tä-
nane maailma majandus 
on nii üles ehitatud, et ko-
gu edu seisneb ainult tõu-
sudel. Kui hinnad langeks, 
langeksid ka palgad ja töö-
kohtade arv samuti. Õn-
neks on tõusudega kaasne-
nud ka elukvaliteedi tõus. 
Võrrelgem kasvõi olukor-
da täna ja 15 aastat tagasi. 
Kindlasti on peresid, kelle 
olukord on kahjuks halvem 
kui toona, kuid üldiselt on 
eestlaste elujärg tundu-
valt euroopalikum. Pikk 
tee on käidud ning pikk tee 
on veel käia. See on noore 
ühiskonna paratamatus.

Laenude peal ei ole hea 
elada – seda tunnetavad 
omal nahal tuhanded Ees-
ti pered ning kindlasti ei 
ole laenude toel tegevus-
kulude katmine ka riigile 
ega omavalitsusele lahen-
dus pikajaliseks stabiilseks 
olukorraks. Tagasi peavad 
maksma selle meie lapsed 
ja lapselapsed. Milleks se-
da siis veel neile päranda-
da?

Eelarve tasakaal ja ku-
lude vastavus tuludele on 
stabiilsuse saavutamisel ja 
hoidmisel esimene priori-
teet. Ammust ajast on tea-
da tõde, et võõrast raha 
on hea kulutada, kuid hil-
jem raske tagastada. Järeli-
kult tuleb kulutada niipal-
ju kui lubavad tulud. Seda-
sama teevad ju paljud Ees-
ti pered. Krediitkaardi ta-
gasimakse on iga kuu va-
lus löök perede rahakotile 
ning ikka ja jälle tekib mõ-
te, et miks me selle endale 
soetama pidime.

Üheks oluliseks arute-
luteemaks on tõusnud ka 
kõrgharidus. Tööandjad 
nõuavad tasulist kõrghari-
dust ja üliõpilased vastupi-
dist. Tean, millest räägin, 
sest olen ka ise just kaug-
õppes lõpetanud ülikooli, 
kus tuli maksta iga aastast 
õppemaksu.

Tänane süsteem on te-
gelikult hästi toimiv. Miks 
hakata taas seda muutma 
või äärmusesse kallutama? 
Täna on meil kõigil siiski 
olemas võimalused kõrg-
haridust omandada. Saa-
vutades häid õpitulemu-
si juba kesk- või kutsekoo-
lis, on ka vaesemate pere-
de lastel võimalus omanda-
da tasuta kõrgharidus, mi-
da finantseerib riik. Teis-
tel on võimalus omandada 
teadmised kas töö kõrvalt 

või niisama ka päevases 
õppes, omaltpoolt rahali-
selt panustades. Tean, et 
töö kõrvalt on raske hari-
dust omandada, kuid kind-
lasti ei tohiks kõne alla tul-
la selle võimaluse äravõt-
mine. Samuti ei peaks ole-
ma kõrgharidus totaalselt 
kõigile tasuta. Selle saa-
miseks tuleb ka varasemas 
kooliastmes pingutada ja 
ennast tõestada.

On arvatud, et tasuli-
ne kõrgharidus tooks ehk 
juurde kutseõppureid. Kuid 
ehk peaks kutsekoole siiski 
võrdlema just keskkooli, 
mitte kõrgkoolidega. Täna 
võiks pigem olla eesmärk 
kasvatada juba peale põ-
hikooli minevate õppurite 
suundumist kutsekoolides-
se. Esmalt annab see töö-
turule vähemate aastate 
arvuga (seega väiksemate 
kuludega) oma ala spetsia-
liste, vähendab keskkooli-
de koormust ning kutse-
koolist hea hariduse saami-
sel ka kõrgkoolidesse taht-
jaid. See oleks lahendus 
kõigile kolmele täna püsti-
tatud murele.

Kohe kindlasti ei saa 
ühiskonda üles ehita-
da eesmärgiga, et kõigile 
kõrgharidus ja tingimus-
teta! Samuti ei saa seda 
ka üles ehitada eesmärgi-
ga – mida vähem seda pa-
rem, piirame! Tänase Ees-
ti edu on suuresti saavuta-
tud just hariduse heale kät-
tesaadavusele ja õpihimu-
listele eestlastele. Ärme se-
da mõne rumala otsusega 
ära lõhu.

Isamaa ja Res Publica 
Liit on alustanud üleriigi-
list küsitlust, saamaks tea-
da, mida täna rahvas olu-
liseks peab. Palju on räägi-
tud, et poliitik ei suhtle va-
lijaga ning erakondi ei hu-
vita valijate arvamus. IRL-i  
huvitab valijate arvamus. 
Sellest tingitult on ka an-
tud küsitlus ette võetud. 
Kui enamus erakondi koos-
tab programmi oma äranä-
gemise järgi ehk siis partei 
tagatubades, siis IRL mitte. 
See on üks võimalus kaasa-
ta valijat erakonna valimis-
programmi koostamisse 
ning annab valijale ka või-
maluse rääkida selle kaudu 
Eesti arengule lisaks mõ-
ne erakonna poolt hääleta-
misega ka teistmoodi kaa-
sa. Tark valija kasutab seda 
võimalust ning IRL-i valija 
on olnud järjepidevalt alati 
just tark ning parim valija.

Arukat Eestit kõigile!
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VOLIKOGU KUTSE

Kui huvitab, tuleb ka küsidaLINNAVALITSUSE ISTUNG
28.09 otsustati:
Väljastada kirjalik 

nõusolek vee- ja kana-
lisatsioonitrassiga liitu-
misrajatise väljaehitami-
seks aadressil: Tähe tn 
4B, Õie tn 12A, Laane tn 
5, Kadaks tn 3, Vana-Koi-
du tn 2.

Väljastada kirja-
lik nõusolek kanalisat-
sioonirajatise väljaehita-
miseks aadressil: Palu tee 
3, Lille tn 4B, Kesk tn 31, 
Jaan Kärneri tn 16.

Määrata lapse sün-
nitoetus Terje Luigele ja 
Kaidi Arivale.

Mitte anda raielu-
ba Veski tn 16 kinnistu 
taga riigi omandis oleval 
maal kasvava kahe pär-
napuu raiumiseks.

Jätta rahuldamata 
jäätmevaldaja korralda-
tud jäätmeveoga mittelii-
tunuks lugemine aadres-
sil:  Peedu tee 6, Suvila tn 
29, Nõmme tn 12.

Kinnitada Elva Las-
teaia Murumuna hooleko-
gu koosseis.

Anda luba Elva AMS 
avaliku ürituse Sügislaat 
korraldamiseks 9. oktoob-
ril Sinilind parklas; ehitus-
luba Kirde põik tn 3 toot-
mishoone rekonstrueeri-
miseks; kasutusluba Lehe 

tn ehitisele, elamurajooni 
väliselektrivõrk; ehituslu-
ba Tartu mnt 3 õppehoo-
ne rekonstrueerimiseks.

Vabastada AS Magna 
teede ja tänavate sulgemi-
se maksu tasumisest täht-
ajaliselt seoses soojatrassi 
ehitamisega; OÜ Mihkel 
X teede ja tänavate sul-
gemise maksu tasumisest 
tähtajaliselt seoses vee- 
ja kanalisatsioonirajatiste 
ehitustööde teostamise-
ga Elva linnas; AS Water 
Ser Lõuna-Eesti teede ja 
tänavate sulgemise mak-
su tasumisest tähtajaliselt 
seoses vee- ja kanalisat-
sioonirajatiste ehitustöö-
de teostamisega Soo tä-
naval.

Sõlmida Tartu Vang-
la Kriminaalhooldusosa-
konnaga üldkasuliku töö 
korraldamise leping.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Maa-
maksumäära kehtestami-
ne ja maatüki maksusta-
mishinna arvutamine El-
va linnas 2011. aastaks; 
Maamaksust vabastami-
ne Elva linnas 2011. aas-
taks; Informatsioon Elva 
linna Noortevolikogu põ-
himääruse projekt.

Maia Kukk,  
linnasekretär

Lubada kokku 
pudrumäed iga 
kahe aasta tagant 
ja vahepeal 
tegevusetult 
valitseda ei ole 
demokraatlikule 
valitsemiskorrale 
sobilik.

Elva Linnavolikogu is-
tung toimub 4. oktoob-
ril 2010.a algusega kell 
18.00 Elva Linnavalitsu-
se saalis, Kesk 32.

1. Elva Linnavolikogu 
sotsiaal- ja tervishoiuko-
misjoni esimehele umb-
usalduse avaldamine. 
(Heiki Hansen)

2. Elva Linnavolikogu 
sotsiaal- ja tervishoiuko-
misjoni esimehe valimi-
ne. (Leelo Suidt)

3. Elva Linnavolikogu 
sotsiaal- ja tervishoiuko-
misjoni koosseisu kinni-
tamine. (komisjoni esi-
mees)

4. Ülevaade Elva Lin-
navalitsuse tegevusest. 
(Reno Laidre)

5. Maamaksumäära 
kehtestamine ja maatüki 
maksustamishinna arvu-
tamine Elva linnas 2011. 
aastaks. (Kalev Kepp)

6. Maamaksust vabas-
tamine Elva linnas 2011. 
aastaks. (Kalev Kepp)

7. Informatsioon: El-
va linna Noortekogu põ-
himäärus. (Toomas Jär-
veoja)

8. Muud küsimused.
Leelo Suidt, 

Elva Linnavolikogu 
esimees

25. septembril toimu-
nud SEB Kõrvemaa 6. 
rattamaratoni 40km põ-
hidistantsi võitis Sigvard 
Kukk (Spordipartner) aja-
ga 1:13.35. Erki Pütsep 
klubist Fixus Sport oli aja-
ga 1:13.43 teine ja Caspar 
Austa (TÜASK) kolmas, 
aeg 1:14.27. Kaotus võit-
jale oli 53 sekundit. Nel-
jas oli Alges Maasikmets, 

kes kaotas Austale 17 se-
kundit ja võitjale 1.10. 
Põhisõidus osales üle 600 
erinevas vanuses jalgrat-
turi. Naistest võitis Inge 
Kool (TÜASK). Kooli klu-
bikaaslane Karin Redi sai 
kolmanda koha. Harras-
tajad sõitsid 18 kilomeet-
rit, paremusjärjestust ei 
selgitatud. 

EPP

Austa Kõrvemaal kolmas
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Rõõmus meel ei ole 
kauaaegset õpetajat 
Eevi Kooskorat maha 
jätnud. 60 aastaselt 
õppis ta ära autosõi-
du, sel kevadel pani 
päriselt maha õpeta-
jaameti ja näeb nüüd 
oma elu mõtet laste-
lastes ja tugevalt üh-
tehoidvas peres.

Sirje Veldi

Kas olete põline el-
valane?

Ei, kolisin Elvasse 60 
aastat tagasi Tartust, aga 
pärit olen hoopis Võru-
maalt, võin ilusti võru mur-
rakut rääkida. Tunnen tele-
rist kohe ära, kes ei ole Võ-
rumaa mees ja üritab mur-
rakut rääkida. Ei tule väl-
ja nii hästi nagu peab. Mi-
na sündisin Karaski külas, 
aga muidu elasime Põlva 
lähedal Kähri külas. Seal 
oli minu ema väga kaua-
aegne kodu.

Kuidas teist õpeta-
ja sai?

Olen eluaeg tahtnud 
õpetajaks saada, aga en-
ne õpetajaks saamist olen 
mitmeid ameteid pidanud. 
Olen olnud vetvelsker, lõ-
petasin Väimela loomakas-
vatustehnikumi. See kool 
oli kodule kõige lähem. 
Ma ei teadnud isegi, mida 
see veterinaaria tähendab. 
Mõtlesin, et õpin zootehni-
kuks, aga vaadati, et tun-
nistus on korralik, paneme 
teid veterinaariasse.

Kuidas te oma abi-
kaasaga kohtusite?

Täiesti tänaval. Mina 
läksid kohtuma hoopis ühe 
teise poisiga. Sõprus algas-
ki nii, et temal oli käsi um-
bes ja siis oli ta ema juu-
res maal, muidu elas Tar-
tus. Siis ta hakkas ikka aja-
ma seda asja, et see velsk-
ri amet ikka mulle ei kõl-
ba. Tookord ei lubatud põl-
lumajandusspetsialistidel 
minna linna, oli vaja sel-
lest diplomist lahti saa-
da. Läksin Tallinna ker-
getööstustehnikumi riie-
te tehnoloogiat õppima. 
See mulle üldse ei istunud, 
ma olen ikka filoloog. Üli-
kooli tehnikumihariduse-
ga ei saanud, seetõttu pi-
din ühe aasta veel täienda-
valt keskkoolis käima. Kol-
mandal kursusel nõuti eri-
alast tööd. Tulin Elva koo-
li ja kuna eesti keele tunde 
ei olnud, võtsin alguses pä-
ris esimese klassi. Oi kui-
das ma neid lapsi hoidsin! 
Ma tegin nii hingega oma 
tööd! Ma käisin kõik kodud 
läbi, sain sõpradeks nii va-
nemate kui lastega.

Olete õpetanud ka 
oma lapselapsi. Kui-
das see välja kukkus?

Minule sobis. Mul on sel-
line tunne, et kui ma neid 
õpetasin, siis nad isegi pin-
gutasid rohkem.

Toomasel on olnud nii-
sugused lapsed, keda on ol-
nud hea õpetada. Kui näi-
teks Priidule tunnis mida-
gi õpetasid, siis ta kohe ka-

sutas seda, läks tegi kodus 
märkusi ka veel, kui keegi 
midagi valesti ütles. Kristot 
ma pole õpetanud, aga te-
ma on selline, et peab õud-
selt lugu oma sugulastest. 
Tuli koolis vahetunni ajal 
vastu ja hõikas koridoris 
“Tere vanaema!”

Kuidas oli esimene 
1. september, mil ei pi-
danud kooli minema?

Ma ei läinud sinna üld-
se. Mul on suvila Illil, seal 
on tööd... Mina tulin koo-
list ära väga rõõmsa hoia-
kuga, mind saadeti nii ilus-
ti lillede ja lauludega ära. 
Eks nüüd tuleb oma elu 
jälle seada teistmoodi. Ma 
kartsin palju hullemat. Vä-
hendasin koormust koolis 
järkjärgult ja see aitas, et 
harjusid juba olema päeval 
kodus.

Kuidas teie peres-
se kõik pillimehed ja 
kunstiinimesed on sat-
tunud?

Jah, nii on tõesti, et 
kõik mu lapsed mängivad 
pilli ja nüüd lapselapsed 
ka. Minu isa mängis pilli, 
ema laulis, abikaasa män-
gis akordioni ja rahvapil-
le. Sugulastest saame or-
kestri kokku küll. Tütre-
poeg Taavi on mulle palju 
laule pühendanud. Kui mul 
olid mehe matused, siis oli 
Taavi Ameerikas ja ei saa-
nud vanaisa matustele tul-
la. Siis pühendas ta mulle 
laulu, mille sõnum oli, et 
ma pole üksi, et kõik sõb-
rad on mu ümber. See oli 
nii armas.

Mul oli hea mees. Kõi-
gest saad päriselt alles siis 
aru, kui ilma jääd. Aga 
vähk, vanakuri, võttis ära.

Mida peate oma kõi-
ge paremaks iseloo-
muomaduseks?

Mind on jätnud jumal 
ilma kadedusest. Ema üt-
les alati, et küll oled sina 
ikka üks andja. Kui meile 

kompvekke jagati, siis kui 
ma olin kolm kommi kok-
ku saanud, jagasin neid ka 
oma vendadele. Öeldak-
se, et ega õpetajad vist on-
gi aedniku ja andja tüüpi. 
Õpetaja ja arst ei tasu üld-
se olla, kui seda teha ei ta-
ha. Need on niivõrd isikli-
kud ja intiimsed tegevu-
sed.

Ma arvan, et elus saab 
ka kõige halvemaid asju 
öelda nii, et see teisele ini-
mesele väga haiget ei tee.

Kas olete õnnelik 
inimene?

Elu on raske olnud, ma 
pole midagi kergelt saa-
nud. Ainuke, mis mul õn-
nestus, oli meheleminek. 
Siis algas mul selline mu-
retum elu, ta aitas mul üli-
kooli lõpetada, oli alati igal 
pool toeks, hoidis lapsi ja 
peret. Viimases lõpus ka 
hoolitses veel, et nad saak-
sid oma eluga edasi min-
na. Kõige olulisem on see 
kui on tervist ja kui on ha-
ridus, niipalju kui võimed 
lubavad.

Olin Elva koolis üle 40 
aasta. Ja kõik, mis ma en-
ne seda tegin, on mulle ai-
nult kasuks tulnud.

Mul on kolm last ja ju-
ba kaheksa lapselast. Meil 
on väga ühtehoidev pe-
re. Jõuluõhtul oleme ala-
ti kõik koos. Kui 26aastane 
ja 6aastane mängivad ühes 
koos põrandal autodega – 
ilusamat pilti minu, kui va-
naema jaoks ei saa olla. Ma 
tõesti väga armastan oma 
lapselapsi. See on elu mõte 
praegu. On väga hea tun-
ne, kui lapsed tahavad ko-
ju tulla.

Mulle meeldivad Tätte 
laulud, millel on mõte ja sõ-
num, tema hääl sinna juur-
de.... Teine laul, mis mul-
le väga meeldib, on Tõnis 
Mäe laul – sa läed ja läed, 
kuni lõpuks näed, et su ees 
on su enda jäljed...

JUUBILAR Kauaaegne õpetaja  
Eevi Kooskora

Armastan oma lapselapsi 10 AASTAT

TEADE
10. oktoobril saab 75-aastaseks Elva linna tunnusta-
tud pedagoog, eesti keele ja kirjanduse õpetaja Eevi 
Kooskora, kes pälvis eelmisel aastal kultuuripreemia 
Elva Täht. Foto: Sirje Veldi

ELVA POSTIPOISS
291, 29.09.2000

 Volikogu lubas linnal 
osta kahekorruselise 4 
korteriga maja aadres-
sil Jaani 5 sotsiaalma-
jaks.

 Volikogu võttis vastu 
otsuse kehtestada jäät-
mehoolduseeskiri.

 Linnavalitsus tegeleb 
spordireformiga ja loo-
dab, et klubilisel vormil 
on perspektiivi.

 Elva haiglas ravi-
le saamiseks tuleb 
maksta lisatasu, mille 
suuruseks on 20 krooni 
spetsialisti vastuvõtu ja 
20 krooni statsionaari 
voodipäeva eest.

 Abeli Ärikeskuse 
toidukauplustes maksis 
Valga LK hakkliha 
38.80 kilogramm.

Puulehtede 
vedu algab  
6. oktoobril 

Linna haljasaladelt 
kogutud puulehti vee-
takse ära ka sellel aas-
tal. Lehed palume pan-
na suurtesse (soovitav 
100-150 l) kilekottides-
se. Hunnikust lahtisi 
lehti ära ei veeta. Kotti-
desse ei tohi panna ok-
si ja olmeprügi. Kotid 
palume haljasalale väl-
ja tõsta.

Eelregistreerimine ja 
informatsioon telefonil 
730 9880. Registreeri-
da on võimalik ka Elva 
linna heakorratelefonil 
1889, mis on informat-
siooniks avatud 24 tun-
di ööpäevas.

Elva LV 
linnamajandusosakond

25.-29. septembri-
ni oli Sinilinnus Mihk-
linäitus, mida kaunista-
sid erilised ja suuremad 
aiasaadused ning sügis-
seaded. Nii oli näituse-
le toodud hiigel suvikõr-
vitsad, kurgid, porgan-
did. Erilisemaks uudis-
tusobjektiks osutusid 
ogamelonid. Lisaks sü-
gissaadustele ilmesta-
sid näitust osavate nais-
te käsitöö – kudumid, 
heegeldus- ja õmblus-
tööd, sokid, kindad, pa-
di ja padjakatted, sallid 
ja kostüüm.

Näitusele andsid oma 
panuse Silvi Lemberg, 
Hilja Kruuse, Anu 
Uudelt, Eha Visse, Aime 
Sink, lasteaed Õnneseen 
Mürakarude rühm ning 
õpetajad Riina Rooleht 
ja Meeli Treier; Sinilin-
nu taimeseaderingi lap-
sed Linda, Gerlinde, 
Angeelika, Carol, Kärt, 
Maris, Triin ja õpetaja 
Kaie Lepp.

Sinilind tänab kõiki 
osalejaid!

TÄNU
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Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901

OÜ Atko Puit ostab leht- ja 
okaspuupalki ja kasvavat met-
sa. 508 6360; 515 5025

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800; 529 2305

Müüa buitbrikett, kaminapuud, 
kütteklots. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Küttepuud. 513 2927

Lõhutud küttepuud. 511 3543

Müüa puit- ja turbabriketti koju-
toomisega. Tel. 506 6684

Müüa lõhutud küttepuid. Tel. 
509 3453

Müüa kamina-pliidipuud võrk-
kotis. H. al. 17.- kott. 5632 8751

Müüa sise- ja välisvoodrilauda. 
Musta lepa saunamaterjal. Höö-
veldatud puitmaterjal. Höövel-
dus- ja saekaatriteenus. Ehitus-
lik saematerjal Annikorus. 5664 
1191 onfo@balticloghouses.ee

Müüa soodsa hinnaga sealiha. 
Info tel. 505 9151

Müüa suur toidukartul Vineta 
kojutoomisega. 503 2419

OÜ aqua & waste services teos-
tab kaeve- ja planeerimistöid 
kopplaaduriga, imbväljakute ja 
septikute paigaldust, santehnilisi 
töid, ummistuste avamisi ja toru-
töid. Garantii. Info tel. 735 6466 
või 529 3783

Ohtlike puude raie. 5810 8597

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Ohtlike puude langetamine. 
5801 6373

Telliskivist ahjud, pliidid, truubid, 
korstnad. Tel. 554 3486 Rene 
Rebane

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Freesimis- ja treimistööd. Silind-
rite remont. 529 1979

Elektritööd, väravaautomaatika, 
digi-TV, õhk-soojuspumbad ja 
konditsioneerid – müük ja pai-
galdus. www.mano.ee 520 8970

Soodsad laenud. www 
KIIRLAEN24.ee. TASUTA info 
800 2424

Metallkorstende puhastamine alt 
üles spetsiaalse 20 m pikkuse 
vaieriga. Tel. 5392 9445 www.
tahmatont.ee 

Korstnapühkija tel. 5392 9445 
www.tahmatont.ee

Sigarettidest priiks. 521 2470

Boilerite paigaldus, puhastus, re-
mont, santeh. tööd. Kuivkäimlate 
ümberehitus. 5362 6227

Väikefirma pakub tööd koge-
musega raamatupidajale. 520 
6257

Korter (dušš). 5556 4040

Soodsalt üürile anda kauplu-
seruumid. 503 2954

Tõraveres anda üürile 2-toal. 
mugavustega korter. 5567 9171

Vahetada 3-toal mug korter 
Otepää vallas Sihval 2-toal keskk 
või 3-toal ahiküttega korteri vastu 
Elvas. 5567 1256 või 553 6279

Vahetada 3-toal korter Nooruse 
tn 2-toal korteri vastu Elvas. 525 
1588

Jooksuga suu 
magusaks

Tehvandi suusaspordi-
keskuses toimunud võist-
lustel osales 64 laskesuu-
satajat, Elva suusaklu-
bi oli esindatud 18 sport-
lasega. Mõlemal võist-
luspäeval oli parim Ind-
rek Tobreluts, kaksikvõi-
du kindlustas Elva suu-
saklubile Roland Lessing. 
12,5 km pikkusel sprindi-
rajal tuli Tobrelutsul sõita 
kolm trahviringi, lõpuaeg 
24.31. Klubikaaslasega 
võrdselt trahve teeninud 
Lessing kaotas minutiga. 
Kolmas oli nelja mööda-
lasuga Priit Narusk. Kau-
ri Kõiv sai neljanda koha. 
Priit Viks tegi seitse möö-
dalasku ja sai kuuenda ko-
ha. Siim Ala oli 8., Karel 
Viigipuu 10.

Viitstardiga sõidus te-
gi distantsil päeva parima 
aja Priit Viks. Neljas tiirus 
kokku neli trahvi ja kiire 
sõit tõid Viksi kuuendalt 
kohalt pronksile. Võitja 
Indrek Tobreluts eksis tii-
rudes seitmel korral, lõpu-
aeg 35.34. Viis trahvi saa-
nud Roland Lessing fini-
šeeris ajaga 36.01 teise-
na. Kolm tiiru puhtalt lä-
binud, kuid esimeses püs-
titiirus mitte ühtegi märki 
tabanud Kauri Kõiv oli nel-
jas. Priit Narusk sai ühek-
sa trahvi, tulemuseks viies 
koht. Siim Ala oli kuues.

Viiest naisvõistlejast 
pani oma paremuse maks-
ma tiirud puhtalt läbi-
nud Eveli Saue. Edu Kad-
ri Lehtla ees oli üle kahe 
minuti. Sirli Hanni oli kol-
mas. Ka viitstardiga sõidus 
tegi Saue vaid kaks möö-
dalasku ja edestas teise 
koha saanud Sirli Hannit 
4.41. Kadri Lehtla sai kol-
manda koha. Eesti meistri 
tiitli pälvis sprindis ja viit-
stardiga sõidus ka N21 va-
nuseklassi ainus esindaja 
Kristel Viigipuu.

Elva suusaklubi võist-
lejatest tulid sprindis 
Eesti meistriks Kaspar 
Songissepp harrastaja-
te ja Heiki Mäesalu M40 
klassis. Mäesalu oli esime-
ne ka viitstardiga sõidus, 
Songissepp oli teine.

M15 klassis sai Pee-
ter Kompus mõlemal dis-
tantsil hõbemedali. Sprin-
dis neljanda kohaga lõpe-
tanud Kaius Loos sai tei-
sel võistluspäeval pronks-
medali.

M13 grupis sai Miikael-
Johan Tamm mõlemal alal 
pronksmedali. Mihkel Unt 
oli 4., Kaidor Kompus 5. ja 
Erik Goldin 6.

M21 klassis sai Heigo 
Lepik kaks pronksmedalit. 
Kalev Ermits oli M19 klas-
sis mõlemal päeval neljas. 

EPP

Tobreluts ja Saue Eesti meistrid 

Üheksandat korda 
toimunud Meejooksu-
le oli septembrikuu 
viimasel pühapäe-
val kogunenud mär-
kimisväärne rahva-
hulk, kõige pisemaid 
kõige rohkem.

Milvi Kapaun

Päikeseline sügisilm 
meelitas jooksurajale nii 
suuri kui väikeseid kokku 
135. Lisaks kohalikele oli 

osalejaid Rannust, Rõngust, 
Udernast, Kirepist, Kongu-
tast, Tartust ja Valgast. Elva 
gümnaasiumi 3a klass tegi 
klassijuhataja Pille Rebase 
ettevõtmisel Meejooksust 
toreda ühisürituse, kahek-
sateistkümnest õpilasest oli 
kohal kümme. Kõik jooksu-
päeval osalenud said pree-
miaks meetopsi, väiksema-
tele jagati ka osalejadip-
lomid. Meejooksu raames 
peeti ka Elva lahtised meist-
rivõistlused murdmaajook-

sus. Vanuseklasside kolm 
paremat jooksjat said kaela 
linna meistrivõistluste me-
dali ja auhinnaks pooleliit-
rilise meepurgi.

Mesilasemagusa tõi 
jooksupäevale Rein Pedaja 
Vellaverest Tuuliste talust. 
Meejooksu korraldas Elva 
spordiliit, toetas Elva linna-
valitsus.

Elva Meejooksu tulemu-
si saab vaadata linna kodu-
lehelt elva.ee spordiüritus-
te alt.

26. septembril Jär-
va-Jaanis toimunud Ees-
ti meistrivõistluste III-lii-
ga Lõuna 11. vooru män-
gus võitis Elva meeskond 
võõrustajaid 8:0.

FC Elva II sõitis män-
gule hetke parimas rivis-
tuses, puudusid vaid Tar-
mo Kerro ja haigestunud 
Kaupo Süld. Meeskonna 
sõidutas mängule Kaitse-
liidu Tartu Maleva buss. 
Järva-Jaani Kasekop-
li väiksel väljakul toimu-
nud kohtumises ei and-
nud Elva mängijad küla-
listele mingit võimalust, 
mäng võideti ülekaalu-
kalt 8:0. Mängu esime-
ne ohtlik moment oli kü-
lalistel nurgalöögist, kui 
Taivo Idavain ei suutnud 
palli peaga väravasse 
lüüa. Paar minutit hiljem 
pääses Raido Kuus vasta-
se väravavahiga üks-ühe-
le, kuid väravavaht tõr-
jus ürituse. FC Elva II sai 
mängu paremini käima 
ja juba 8. minutil skooris 
Henry Eichelmann, hea 
eeltöö tegi väravale Raido 
Kuus. 17. minutil reali-
seeris Veiko Kütt penalti. 
Kolm minutit hiljem lõi 
Mihkel Kuresoo mängu 
kauneima värava. Kaa-
rel Tani paremalt äärelt 
sooritatud karistuslöö-
gi kõmmutas Kuresoo ot-
se õhust värava tagumis-

se nurka, kusjuures pall 
puudutas maapinda alles 
väravas! 28. minutil mur-
dis Karl Bussovi “killer 
pass”, mille Kuresoo üle 
vastuliikunud väravavahi 
tõstis, vastaste tuju täie-
likult. 35. minutil sai Kü-
ti küljesisseviskele jaole 
Tani, kes palli peaga vä-
ravasse suunas. Poolaeg 
lõppes 5:0.

Teist poolaega alusta-
sid aktiivselt vastased, 
surudes FC Elva mõneks 
minutiks oma karistus-
alasse. Pärast seda jätkus 
mäng juba elvakate diri-
geerimisel, väravani jõu-
ti teise poolaja keskel, kui 
karistuslöögist oli täpne 
Bussov.

“Väravat lüüa polnud 
keeruline, kuna vastas-
te väravavaht eeldas, et 
löök tuleb müüriga kae-
tud väravanurka,” märkis 
Elva kapten Bussov pä-
rast mängu. 71. mängu-
minutil skooris taas Kütt, 
kes tõstis palli väliskülje-
ga üle väravavahi. 76. mi-
nutil lõi Kuresoo oma kol-
manda värava. Hea eel-
töö väravale tegid Veiko 
Kütt ja Rando Kuus. Pall 
käis Järva-Jaani SK vära-
vas veel korra, kuid Kütt 
oli jõudnud kahjuks va-
rem suluseisu liikuda.

Marek Naaris, 
FC Elva tegevjuht

Elva noortel 
triatlonistidel oli edu-
kas hooaeg. Duatloni 
karikasarjas toodi El-
vasse kolm karikat, 
Cevin Anders Siim oli 
oma vanuseklassis 
hooaja parim.

Milvi Kapaun

Triatlonihooaeg lõppes 
25. septembril Saaremaal 
Kuressaares Eesti meistri-
võistlustega duatlonis, mis 
oli ühtlasi ka Eesti karika-
võistluste sarja neljas ehk 
viimane etapp. Elva noortel 
triatleetidel oli hooaeg edu-
kas. Alles tänavu kevadel ta-
het ja vastupidavust nõudva 
spordialaga alustanud laste-
klassi võistlejad võitsid Saa-
remaal ja karikasarja kok-

kuvõttes kõrgeid kohti. Elva 
triatlonistidest staažikaim 
Cevin Anders Siim oli täna-
vu C vanuseklassis võitmatu 
nii duatlonis kui triatlonis.

B, C ja D vanuseklas-
sidele oli Kuressaare 
duatlonivõistluse pikkuseks 
2km jooksu + 5km ratta-
sõitu + 1km jooksu. Eesti 
meistriteks tulid Elvast kaks 
sportlast – Cevin Anders 
Siim poiste C ja Johannes 
Sikk poiste D vanuseklas-
sis. Väga tublid olid ka Elva 
gümnaasiumi 1a klassi tüd-
rukud Getriin Marii Lessing 
ja Kirke Kool, kes tüdrukute 
D vanuseklassis said vasta-
valt hõbe- ja pronksmedali.

P õ h i v õ i s t l u s e 
(5km+20km+2,5km) või-
tis Mart Suurkivi, nais-
test Alma Sarapuu. Alates 

1995. aastast on Kuressaare 
duatlonivõistlus Estonia lae-
val hukkunud triatleetide 
Jaan Pehki ja Kristjan 
Raiendi mälestusvõistlus.

Duatloni karikasarja 
kokkuvõttes võitsid oma va-
nuseklassis kuldse karika 
Cevin Anders Siim, Johan-
nes Sikk ja Getriin Marii 
Lessing. Cevin tuli tänavu 
Eesti meistriks nii triatlo-
nis kui duatlonis ning või-
tis ka mõlema ala karika-
sarja. Eesti Triatloni Lii-
du duatloni karikad võitsid 
hooaja kokkuvõttes Harri 
Sokk ja Alma Sarapuu.

Triatlonihooaeg on sel-
leks korraks lõppenud, pi-
dulik lõpetamine toimub 
20. novembril Mädapea 
mõisas, kus jagatakse pari-
matele karikad.

Hooaeg sai kuldse punkti

25.-26. septembril sõideti 
Kose krossirajal Eesti meist-
rivõistluste viimane, neljas 
etapp motokrossis. Quad 
Open masinaklassis sai esi-
meses stardis kõige paremi-
ni minema Kaspar Kangur, 
kes hoidis oma positsiooni 
kuni lõpuni. Teisena lõpetas 
Andro Halliko ja kolman-
dana Kait Kompus. Ka tei-
se sõidu võitis Kaspar Kan-
gur, teine oli Kait Kompus ja 
kolmas Andro Halliko. Eta-
pivõit läks Kaspar Kangurile 
Kait Kompuse ja Andro 

Halliko ees. Eesti meist-
rivõistluste arvestuses sai 
Kait Kompus kolmanda ko-
ha. Parim oli Kaspar Kangur 
Andro Halliko ees.

11.-12. septembril Sak-
samaal Rudesbergis toimu-
nud Euroopa meistrivõist-
luste viimasel, 7. etapil sai 
Kait Kompus 12. koha. Osa-
les Euroopa paremik, kokku 
26 võistlejat. Võistlustel oli 
kolm starti, kus Kait lõpetas 
vastavalt 15., 12. ja 11. koha-
ga. Etapi võitis Paul Holmes 
Suurbritanniast, belglane 

Jan Vlaeymans oli teine ja 
Nicola Montalbini Itaaliast 
kolmas. Kait Kompus sõi-
tis Euroopa meistrivõistlus-
te sarjas tänavu kahel eta-
pil ja oli parima eestlasena 
74 osaleja hulgas 19. Euroo-
pa meistriks tuli prantslane 
Romain Couprie.

Suured tänud toetajate-
le, tänu kellele sai hooaeg 
teoks: Saint Cobain Securit 
Eesti AS, Reinsalu Sport, 
RPM, KTM Eesti ja Toomas 
Krõm.

Kaido Kompus, treener

Kait Kompus Eestis kolmas, Euroopas 19.

Sügiskirjude lehtedega kaetud staadionirajale stardivad kõige pisemad meejooksjad. 
Foto: Milvi Kapaun

FC Elva II ülekaalukas võit

Kasahstanis Almatõs 
toimunud suusahüpete 
kontinentaalkarikavõist-
luste (COC) etapil sai Illi-
mar Pärn 30. koha. 90 ja 
86,5 meetri pikkuste hü-
petega sai ta 194 hinde-
punkti. Eesti suusahüp-

pajatest oli Mats Piho 
35., treeningul kukku-
nud Martti Nõmme sai 
43. koha. Võitis Kamil 
Stoch Poolast 257 punk-
tiga (102,5 ja 103,5m). 

EPP

Illimar Pärn punktikohal
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Kui tellitud ajaleht  
Elva Postipoiss laupäeval 
postkastis ei ole, andke 

sellest toimetusele 
teada tel. 730 9899 (E-N) 

või e-mail epoiss@kodu.ee

Südamlik kaastunne 
Helju Roonurmele perega

ANASTASIA LAANELINNU
kaotuse puhul.

Ursula ja Maie peredega

LINDA KOITMÄE

Avaldame kaastunnet 
abikaasale ja lastele peredega.

Endised töökaaslased Maire, 
Jaan, Olev, Anne-Lii, Aili, 

Aino ja Kalju

Tunde lööb 
aegade kell,
alles jääb mälestus 
soe ja hell

Avaldame sügavat kaastunnet 
Lehtele ema

AGNESSA PENTI
surma puhul.

Maimu ja Mairi peredega

Siiras kaastunne Lehtele 
kalli ema

AGNESSA PENDI
kaotuse puhul.

Ülle, Hiie, Siret, Leena ja Olli

Mõnikord seisatub hetk,
kuhu sõnad ei mahu.
Pere mälestustekangas on
katkenud lõim...

ANASTASIA LAANELIND
Tunneme kaasa Heljule perega 

armsa ema kaotuse puhul.

Elva Lasteaed Õnneseen 
endised töökaaslased

Südamlik kaastunne Lehtele 
kalli ema

AGNESSA PENDI
kaotuse puhul.

Maie, Tanja, Esta, Ene, Helmut, 
Hilja, Eda, Salme, Sirje, Velda, 

Siret, Meeri, Margit, Viktor

Sügav kaastunne Evelynile 
kalli vanaema

LINDA KOITMÄE
kaotuse puhul.

Töökaaslased Enicsi laost

Südamlik kaastunne Merikesele 
perega kalli

LINDA KOITMÄE
surma puhul.

Maire ja Arvin

Kõik tuled 
kustutas öö
ja valud vaigistas
igavene uni

LINDA KOITMÄE
Südamlik kaastunne Valdurile 

perega abikaasa, ema, 
vanaema ja vanavanaema 

kaotuse puhul.

Helju, Maie, Pille, Viive, Linda, 
Elgi, Terje, Raini ja perekonnad 

Männiste, Rinne ja Malkus
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 Tavahind Konsumis
Juustumaitseline murakajogurt 150g Alma 5.90 4.50 kg/30.-
Kiirkaerahelbed 500g 10.50 6.90 kg/13.80
Dražee maapähkel šokolaadis 250g 22.90 15.90 kg/63.60
Nektar Gutta Max multivitamiini 2L 27.90 16.90 L/8.45
Frikadellid Saaremaa 350g 28.50 19.90 kg/56.85
Singi-juustusalat kg (Maksiköök) 57.90 38.90
Kuumsuitsu peekon kg ~300g 92.90 69.90
Majapidamispaber Serla Orava 3rulli 32.90 22.90 rull/7.63

ARBIMÄEL
ELVA KAUBANDUSKESKUSES

Müügil üle 300 
soodushinnaga toote!

29. september – 
10. oktoober

NÄDALALÕPU PAKKUMISED 
30. september – 3. oktoober

ELVA KONSUMIS
Valik LASTE PESU

kuni -50% SOODSAM!
Laste, naiste ja meeste SUSSID alates 69.-


